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Dit is het tweede jaarverslag van de Vrienden van het Oos-
terpark.  
We beginnen het jaarverslag met de doelen van de vereni-
ging en een impressie van het Oosterpark in 2015. Daarna 
beschrijven we onze activiteiten en gaan we na wat de  
belangrijkste resultaten zijn.  

Vervolgens doen we verslag van het interne reilen en zeilen 
van onze vereniging. De samenstelling van het bestuur staat 
aan het eind van het verslag.  
 
Doelen  

Volgens artikel 1 van de statuten zijn de doelen van de  
vereniging Vrienden van het Oosterpark: 

a.    Het versterken en behouden van de bijzondere waarden 
van het Oosterpark te Amsterdam, waaronder: 
-      het belang van rust en natuur in de drukke stad; 
-      de sociale- en buurtfunctie van het park; 
-      het park als historisch en cultureel erfgoed, 
-      het park als een, voor iedereen toegankelijke, 
       openbare plek voor activiteiten of kleinschalige 
       evenementen. 

b.    het bevorderen van een goed beheer, inrichting en on-
derhoud van het park evenals een evenwichtig gebruik van 
het park en de directe omgeving. 
 
Het park in 2015 

Het Oosterpark stond in 2015, na voorbereiding in 2014 
waaronder de kap van 300 bomen, het grootste deel van het 
jaar in de steigers voor de uitvoering van fase 1 en 2 van het 
project Verdubbeling.  

Het noordelijke deel van het park was niet toegankelijk om 
nieuwe wegen en plantenvakken aan te leggen, de vijver uit 
te breiden naar hotel Arena, de speeltuin te vervangen, de 
omgeving van peuterbad en muziekkoepel te veranderen en 
om nieuwe bomen te planten.   

Van februari tot juni werd drainage aangelegd onder de 
grote grasvelden. Die is bedoeld om de wateroverlast in het 
park te verminderen. Een deel van de grasvelden kon om die 
reden pas weer in het najaar in gebruik genomen worden. 
Wie tot juli 2015 in het Oosterpark kwam, zag dan ook,  
behalve in het zuidelijke deel, vooral veel hekken staan.  

Op 26 september werd het park feestelijk heropend door 
het stadsdeel. Het peuterbad was op die dag voor het eerst 
open en bezoekers konden een kijkje nemen in de omlig-
gende gebouwen. 



 

  

2  

In het najaar bleek de wateroverlast in het park nog groot. 
Het stadsdeel trof een aantal maatregelen en gaf de Gront-
mij opdracht voor een onderzoek.  

In verband met de renovatie zijn er in 2015 geen evenemen-
ten in het park gehouden.  
 
Verdubbeling Oosterpark 

Met de heropening van het 
park in september waren fase 1 
en 2 van het project Verdubbe-
ling Oosterpark afgerond. Het 
project ging door met fase 3 en 
4, met de gebouwen aan en de 
ingangen van het park. De 
plannen worden perceelsgewij-
ze uitgewerkt. Mauritskade 57 
en 61 worden verbouwd tot 
hotel. De voormalige Open-
luchtschool opende in juli haar 
deuren als kinderdagverblijf. 
Het terras van het Tropeninsti-
tuut (KIT) is sinds september 
toegankelijk voor parkbezoe-
kers. Hotel Arena komt in 2016 
met een terras aan het park te 
liggen, het Montessoricollege 
gaat haar school uitbreiden en 
er komt een tweede speeltuin. 

Leden en bestuur volgen de 
ontwikkelingen via de informa-
tiebijeenkomsten in de ge-
noemde panden. De vereniging 
neemt één keer per drie maan-
den deel aan het zogenaamde 
Coalitieoverleg dat door het 
stadsdeel in het leven is geroe-
pen voor de bedrijven en instel-
lingen aan het park.  
Verder volgen we de Bekend-
makingen van vergunningaan-
vragen. De belofte van het 
stadsdeel is dat het park groter 
en groener wordt en dat het 
bouwvolume niet zal toenemen. De vereniging probeert het 
stadsdeel daaraan te houden door zo nodig bezwaar te  
maken tegen bomenkap en uitbreiding van gebouwen op de 
particuliere terreinen.  
In dat verband hebben we bezwaar aangetekend tegen de 
kap van 55 bomen en tegen de bouwvergunning voor uit-
breiding van hotel Arena. Deze bezwaren zijn door de  
bezwaarcommissie ongegrond verklaard, omdat de vergun-
ningen formeel aan de regels voldeden. Een poging om de 
bestuurscommissie van het stadsdeel de plannen inhoudelijk 
te laten bespreken, had helaas geen succes. 

In april stelden we vragen aan de projectleiding over de 
verplichte herplant van de bij de renovatie gekapte bomen 
en de groenwaarde daarvan. Zeventig bomen komen terug 
in het park en tweehonderd bomen elders.  

In juli organiseerden we een 
wandeling voor leden door het 
gerenoveerde park en stelden 
we vragen over onze bevindin-
gen aan het stadsdeel. 

Ook maakten we kennis met de, 
voor vier maanden door het 
stadsdeel als pilot aangestelde, 
parkwachter, ook wel parkgast-
heer genoemd. 
 
Parkenoverleg Amsterdam 

Twee van onze bestuursleden 
nemen deel aan het Parkenover-
leg van de Vriendenverenigin-
gen van de Amsterdamse  
parken. Een belangrijk aan-
dachtspunt was dit jaar het 
Stedelijk Beleidskader Groen en 
de plaats van evenementen in 
het groen. Een aparte gemeen-
telijke nota over evenementen 
zal in 2016 uitkomen. 
 
Evenementen  

In verband met de renovatie van 
het Oosterpark besloot het 
stadsdeel al in 2014 om de  
evenementen uit het park, in 
principe eenmalig, elders te 
laten plaatsvinden: onder ande-
re in sportpark Middenmeer-
Voorland, park Frankendael en 
het Flevopark. De herdenking 
van de afschaffing van de sla-
vernij is op 1 juli wel in het park 
gehouden. Het Keti Koti feest 
was op het Museumplein.   

Ivar Manuel, voorzitter van de Bestuurscommissie, beloofde 
een evaluatie van de evenementen in het najaar.  

Het beleid rond evenementen vroeg in 2015 veel aandacht 
van het bestuur. 
De vereniging wilde al jaren een verandering van het loca-
tieprofiel van het Oosterpark, dat in 2012 was vastgesteld 
zonder inbreng van bewoners. Het bestuur maakte zich 
daarom sterk voor een buurtconsultatie, een betere sprei-
ding van grote evenementen, geen besloten evenementen 
en vermindering van de geluidsoverlast. 
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In april 2014 werd met de voorzitter van de Bestuurscom-
missie afgesproken dat hij zich voor de eerste drie punten 
zou inzetten.  
 
Buurtconsultatie 

Nadat in het najaar van 2014 twee bijeenkomsten waren 
gehouden over de evenementen stagneerde de buurtconsul-
tatie. Het bleek moeilijk te zijn om het eens te worden over 
de vragen in de digitale enquête. Uiteindelijk is de enquête, 
later dan gepland, toch nog van de grond gekomen.  

In totaal hebben, in september, 1046 bewoners en onder-
nemers uit Dapperbuurt en Oosterparkbuurt de vragenlijst 
ingevuld. Een goede respons voor dit type enquêtes van 8%.  

Uit de uitkomsten van de enquête bleek dat onze vereniging 
op de goede lijn zit: 70% van de respondenten is tegen grote 
besloten evenementen in het park, zes van de tien is het niet 
eens met vijf grote evenementen en heeft hinder ondervon-
den. Wel is er een meerderheid voor twee grote openbare 
evenementen in het park. De meerderheid van de respon-
denten ziet ook schade aan het park door de evenementen.  

Opvallend was dat de resultaten van de enquête nauwelijks 
een rol speelden bij de evaluatie van het evenementen-
beleid in de Bestuurscommissie. Als vereniging waren we 
echter blij met de resultaten. Het argument dat het bij de 
tegenstanders van vijf grote (besloten) evenementen in het 

park slechts om een klein groepje van direct omwonenden 
gaat, is niet meer vol te houden.  
 
Evenementenbeleid 

In oktober bleek het eerste deel van de evaluatie van het 
evenementenbeleid op de agenda van de Bestuurscommis-
sie (BC) te staan, zonder dat het bestuur daarvan op de 
hoogte was.   

Ook bleek dat de behandeling van (nieuwe) locatieprofielen 
pas in december gepland was. De vier parkenverenigingen 
van Oost lieten weten het hiermee zeer oneens te zijn.  

Ivar Manuel kreeg de opdracht van de BC om alsnog met de 
Vrienden van de parken te  
praten. 

Het werd een turbulente periode voor ons bestuur: gesprek-
ken met ambtenaren, met Ivar Manuel en de andere par-
kenverenigingen. Hier kwamen aanpassingen uit voort van 
de evaluatienota en de Vrienden konden aangeven hoe zij 
over het locatieprofiel van hun park denken. 

Tot onze verrassing diende GroenLinks op 10 november 
een motie in waarin stond dat de datum van 1 december 
beslissend zou zijn voor de locatie-profielen. Een motie die 
erg ongunstig was voor het Oosterpark: het profiel van 2012 
zou dan nog geldig zijn. De motie werd, tot onze schrik,  
aangenomen.           

Ons bestuur organiseerde daarna zo snel mogelijk gesprek-
ken met een aantal politieke partijen uit de BC, de SP, 
GroenLinks, PvdA, Meerbelangen en de VVD, om over de 
ongunstige gevolgen van de aangenomen motie voor het 
Oosterpark te praten. Dat bleek een goede investering. 

Ook heeft één van onze bestuursleden vier keer ingesproken 
in de BC over het evenementenbeleid en het nieuwe loca-

tieprofiel voor het Oosterpark. Hij werd gesteund door  
actieve leden op de publieke tribune. Daarnaast mailden we 
onze argumenten naar de woordvoerders van de politieke 
partijen. 

Op 15 december bleek dat de BC niet zou vasthouden aan de 
profielen van 2012.  

In het nieuwe jaar, op 12 januari 2016, zijn de nieuwe loca-
tieprofielen vastgesteld na het aannemen van diverse 
amendementen. Op 19 januari is de nota locatieprofielen 
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met adviesbrief opgestuurd naar B&W van Amsterdam.  
 
Resultaten 

In ons jaarverslag van 2014 constateerden we al dat de  
relatie met het stadsdeel verbeterde met de komst van de 
Bestuurscommissie. Ook in 2015 was sprake van een  
constructieve relatie zowel met de voorzitter als met de 
politieke partijen. 

Ivar Manuel, voorzitter van de Bestuurscommissie Oost is de 
afspraken, die hij in april 2014 met ons bestuur maakte, 
nagekomen. Tot het laatste moment was het spannend of de 
BC hem daarin zou volgen.  

De resultaten van alle inspanningen zijn dat er met ingang 
van 19 januari 2016 een nieuw profiel voor het Oosterpark 
ligt waarin grote besloten festivals niet langer zijn toege-
staan. Ook Loveland komt niet meer in het park op Konings-
dag. In 2016 kunnen twee grote, openbare, evenementen 
van één dag plaatsvinden, met maximaal 25.000 bezoekers. 
Dat is veel minder dan de vijf grote evenementen met een 
ongelimiteerd aantal bezoekers uit het profiel van 2012. 

De maximale geluidsbelasting is helaas niet verlaagd, met 
maximaal 25.000 bezoekers. Wel moeten de laagste bassen 
voortaan worden weggefilterd. 

Een belangrijke verbetering is verder de afspraak voor een 
jaarlijkse evaluatie van de evenementen, rond 1 oktober, 
met bewoners en ondernemers waaronder de Vrienden van 
het park.  
 
Vereniging 

In 2015 is op 21 april een Algemene Ledenvergadering (ALV) 
gehouden. In deze bijeenkomst namen we afscheid van Bert 
Mentink die zich twee jaar lang als voorzitter en bestuurslid 
met veel enthousiasme en doorzettingsvermogen voor de 
vereniging had ingezet.   

Eind 2015 had de vereniging 174 leden. Dat is 29 minder dan 
eind 2014.  

De communicatie met de leden kreeg vorm via Nieuws-
berichten en (uitgebreidere) Nieuwsbrieven, de Gmail, de  
ledenvergadering en een parkwandeling. De webmaster 
heeft de website bijgehouden waarop al het nieuws en  
achtergrondmateriaal te vinden is. Verbetering van de web-
site staat nog op de agenda van het bestuur.  

Op Koningsdag stonden we samen met de Vrienden van 
Frankendael met een stand op het Bredewegfestival. Bij de 
heropening van het park waren we ook aanwezig met een 
stand en een bijdrage aan de Parkuniversiteit.   

We lieten een fraaie folder drukken voor ledenwerving. Deze 
is in het najaar verspreid op diverse plaatsen, bij de herope-

ning van het park en in brievenbussen in de buurten rond 
het park.  

Het bestuur besloot, na 2015, in samenwerking met de  
leden, activiteiten te gaan organiseren op de jaarlijkse Dag 
van het Park. 

Het bestuur kwam menskracht tekort. Helaas lukte het dit 
jaar niet om er een bestuurslid bij te krijgen voor publiciteit, 
PR en activiteiten.  
 

Bestuur  

Het bestuur was in 2015 als volgt samengesteld: 

-Bert Mentink: voorzitter van april 2013 tot juni 2014 en 
algemeen bestuurslid tot april 2015 
-Erie Schooneveldt-Kramer: penningmeester vanaf april 
2013. 
-Frank Köhler: voorzitter vanaf juni 2014. 
-Lucy Kok, secretaris vanaf juni 2014. 
-Frits Wegenwijs, algemeen bestuurslid en webmaster vanaf 
juni 2014. 
-Bernard Neuhaus, algemene bestuurslid vanaf juni 2014. 


